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REVISTA PRESEI 
 

 Şedinţa de guvern a fost amânată 
Şedinţa de guvern, care urma să aibă loc luni şi în timpul căreia urma să se adopte ordonanţa de urgenţă privind 
plafoanele bugetare, a fost amânată pentru marţi, la ora 14.00, au declarat pentru MEDIAFAX surse 
guvernamentale. 
Şedinţa de guvern programată pentru luni, în care urma să se adopte ordonanţa de urgenţă privind plafoanele 
bugetare, a fost amânată păentru marţi. 
”Ne trebuia avizul de la CES (Consiliul Economic şi Social - n.r.), dar cum CES-ul nu s-a întrunit, am amânat şedinţa 
pentru marţi, la ora 14.00”, au precizat pentru MEDIAFAX surse guvernamentale. 
Liviu Dragnea a declarat, sâmbătă, la Slobozia, că dacă guvernul va adopta ordonanţă de urgenţă pentru 
aprobarea plafoanelor bugetare, va fi aprobat bugetul, care va fi retrimis pentru promulgare. 
”Îl vom retrimite (bugetul - n.r.) la Cotroceni acestui domn, dacă-l găsim acolo, să-l semneze şi să-l promulge, să se 
publice, pentru ca milioane de copii să beneficieze de alocaţii, programele de investiţii să înceapă să se deruleze în 
forţă, programele pe sănătate, unde s-au alocat sume uriaşe, să înceapă să se deruleze, pentru beneficiul 
românilor. Dacă guvernul nu adoptă ordonanţă, atunci o să se întârzie. Dar eu sper ca guvernul să-şi dorească să 
aibă bugetul cât mai repede în vigoare să se implementeze. (...) Dacă este şedinţă luni, sigur va fi pe ordinea de zi, 
că ăsta (OUG pe plafoane-n.r.) poate unicul motiv”, a afirmat Dragnea. 
Duminică, liderul PSD a afirmat că plenul reunit al Parlamentului poate avea loc miercuri. 
Judecătorii CCR au motivat, după admiterea sesizării pe plafoanele bugetare, că nu a fost respectat parcursul 
legislativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bugetul se întoarce în Parlament. Liviu Dragnea dă asigurări că proiectul va fi adoptat săptămâna viitoare 
Bugetul va fi adoptat săptămâna viitoare, fără modificări, spune liderul PSD, Liviu Dragnea. Opoziția, în schimb, și-
ar dori o reexaminare reală a bugetului și intenționează să depună amendamente. Klaus Iohannis a retrimis, zilele 
trecute, bugetul la Parlament, după ce CCR i-a respins sesizarea. 
 Liderul PSD spune că luni guvernul ar putea corecta legea plafoanelor prin ordonanță de urgență, după ce CCR a 
declarat-o neconstituțională. 
Bugetul ar urma să intre imediat după aceea în Parlament, pentru reexaminarea cerută de președinte. 
Liviu Dragnea, președintele PSD: "N-avem ce să modificăm, pentru că bugetul a fost construit foarte bine și foarte 
riguros. Este doar dorința lui, intenția lui, voința lui de a întârzia cât mai mult aprobarea bugetului de stat, pentru 
a face cât mai mult rău României". 
Liberalii susțin însă că vor o dezbatere reală și anunță că vor depune din nou amendamente. 
Și parlamentarii UDMR sunt nemulțumiți de faptul că nu avem încă buget și arată cu degetul spre Palatul Victoria. 
Kelemen Hunor, preşedintele UDMR: "Dacă Guvernul nu ar fi întârziat cu înaintarea bugetului, atunci nu s-ar fi 
creat această situație. În urma dezbaterilor, Parlamentul a adoptat un buget mai bun decât cel înaintat de către 
Guvern, dar din păcate această întârziere este din vina numai și numai a Guvernului". (Sursa: Mediafax) 
Bugetul a fost adoptat de Parlament luna trecută, dar președintele Klaus Iohannis a refuzat să îl promulge, uzând 
de ambele prerogative pe care i le dă Constituția: sesizarea CCR și retrimiterea în Parlament. 
Dacă opoziția nu sesizează și ea CCR, Iohannis va fi obligat să promulge legea bugetului când va ajunge din nou la 
Cotroceni. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ecaterina Andronescu participă luni la „Ora Guvernului” la dezbaterea despre schimbările din învăţământ 
Ministrul Educaţiei Naţionale, Ecaterina Andronescu, va participa, luni, la plenul Camerei Deputaţilor, la „Ora 
Guvernului”, la dezbaterea cu tema „Stopaţi schimbările dăunătoare din învăţământul românesc!”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Biroul Permanent a admis miercuri cererea grupului parlamentar al PNL pentru ca Ecaterina Andronescu să fie 
chemată, în plenul de luni al Camerei Deputaţilor, la „Ora Guvernului”, pentru dezbaterea cu tema „Stopaţi 
schimbările dăunătoare din învăţământul românesc!”. 
Ecaterina Andronescu a fost audiată, marţi, în Comisia pentru drepturile omului pe tema situaţiei elevilor cu 
cerinţe educaţionale speciale, după ce ministrul a spus că o variantă ar fi înfiinţarea claselor separate pentru 
aceşti copii. 
Deputatul PNL Adriana Săftoiu a reacţionat, pe Facebook, după şedinţa Comisiei pentru Drepturile Omului în care 
a fost audiată Ecaterina Andronescu, spunând că doar 5 din 19 membri ai forului au fost prezenţi, iar unii colegi au 
venit la şedinţe de cel mult două ori în două sesiuni. 
"Astăzi, activitatea parlamentară: plenul, aproape gol, deşi nu se dezbătea legea cormoranilor, ci situaţia Justiţiei. 
Tot astăzi, în Comisia pentru Drepturile Omului (dar cât de mult li se umple gura parlamentarilor de vorbe când 
deplâng situaţia drepturilor omului) audierea ministrului Educaţiei. Prezenţi 5 din 19 membri, deşi nu se discuta 
despre sexul îngerilor, ci problema elevilor cu CES. Dna Andronescu a venit în sfârşit. Membri Comisiei ( pe unii i-
am văzut la faţă de cel mult două ori în două sesiuni) lipsă deşi apar ca prezenţi în condică şi işi ridică indemnizaţia 
de sedinţa", scrie Adriana Săftoiu, pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Timmermans vine luni in Romania pentru a primi titlul de Doctor Honoris Causa la SNSPA. Se intalneste si cu 
Dancila 
Frans Timmermans, prim-vicepresedintele Comisiei Europene si candidatul socialistilor la functia de presedinte al 
comisiei, va fi prezent luni la Bucuresti pentru a primi inalta distinctie de Doctor Honoris Causa din partea SNSPA. 
Evenimentul se va desfasura in Aula Bibliotecii Centrale Universitare "Carol I", incepand cu ora 16:00, se 
precizeaza intr-un comunicat transmis Ziare.com de Biroul de presa al Scolii Nationale de Studii Politice si 
Administrative (SNSPA). 
Totodata, Timmermans se va intalni luni si cu premierul Viorica Dancila, la ora 18:00, potrivit unui comunicat al 
Guvernului remis Ziare.com. 
Nascut la 6 mai 1961 la Maastricht, Frans Timmermans a studiat literatura franceza la Universitatea "Radboud 
Nijmegen" din Olanda si a urmat studii postuniversitare in drept european si istorie la Universitatea din Nancy, 
Franta. 
Si-a inceput cariera in Ministerul Afacerilor Externe al Olandei, iar la inceputul anilor '90 a facut primii pasi in 
diplomatie. Ulterior, a ocupat mai multe functii publice, inclusiv pe cele de ministru al Afacerilor Europene si 
ministru de Externe. 
Din septembrie 2014 este comisarul european desemnat de Olanda, iar din luna noiembrie a aceluiasi an a preluat 
functia de prim-vicepresedinte al Comisiei Europene, responsabil de o mai buna reglementare, relatii 
interinstitutionale, statul de drept si Carta drepturilor fundamentale. 
Printre numeroasele distinctii primite, se numara si cea de Comandor al Ordinului "Pentru Merit", din partea 
statului roman. Frans Timmermans este fluent in italiana, rusa, franceza, germana si engleza, se mai precizeaza 
in comunicatul citat. 
Reamintim ca Frans Timmermans a cerut in repetate randuri Guvernului de la Bucuresti sa respecte statul de 
drept, recomandarile Comisiei de la Venetia si pe cele din rapoartele MCV. 
De asemenea, la ultimul congres al Partidului Socialistilor Europeni (PES), desfasurat la Madrid, Frans 
Timmermans a transmis PSD, reprezentat acolo de Liviu Dragnea si Viorica Dancila, ca trebuie sa revina la procesul 
de reforme in Justitie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Liderii PSD discută luni situaţia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader 
Liderii PSD se reunesc luni, la Palatul Parlamentului, în şedinţa a Biroului Permanent Naţional. Una dintre temele 
abordate va fi situaţia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, liderul social-democraţilor, Liviu Dragnea, afirmând că 
este ”un subiect delicat”. 
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"Cred că trebuie să discutăm subiectul ăsta, că e delicat. Luni sper să ne vedem. Luni avem Birou Permanent 
Naţional la ora 12,00", a afirmat sâmbătă, la Slobozia, Liviu Dragnea. 
El a mai spus că vrea coerenţă şi asumare de responsabilitate în privinţa adoptării ordonanţelor pentru 
modificarea legilor Justiţiei 
"Eu nu cer o ordonanţă anume, vreau doar coerenţă şi asumare de responsabilitate, într-un fel sau altul. Deci 
vreau ca în maxim două săptămâni de zile să închidem discuţiile despre aceste subiecte - se dau sau nu se dau, dar 
lumea să ştie", a mai spus Dragnea. 
Şedinţa BPN al PSD va avea loc luni, de la ora 12.00, la Palatul Parlamentului. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Magistratii protesteaza din nou, luni, pe treptele Palatului de Justitie si cer abrogarea integrala a OUG 7 
Magistratii vor protesta luni, atat la ora 18:00, pe treptele Palatului de Justitie din Bucuresti, cat si in cursul zilei la 
nivel national, fata de refuzul Guvernului de a abroga integral OUG 7/2019, adoptata intempestiv, fara 
consultarea CSM si a corpului de magistrati, respectiv fara existenta unei urgente reale. 
Anuntul a fost postat pe Facebook de magistratul Veronica Sirbu, de la Judecatoria Sectorului 4 si de procurorul 
DNA, Alexandra Carmen Lancranjan. 
Potrivit organizatorilor acestui protest, sistemul de justitie si cetatenii au nevoie de stabilitate si de cooperare 
loiala intre decidenti si beneficiari, "nu de masuri controversate, luate in graba, improvizat, cu periclitarea 
independentei justitiei si a principiilor esentiale statului de drept." 
"Totodata, Sectia pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie este o institutie de natura sa creeze 
incertitudine in sistemul judiciar si care a fost infiintata fara o consultare reala a magistratilor". 
"Din contra, un numar de aproximativ 4.000 de magistrati in mod individual, cat si plenul CSM, au emis opinii si 
avize negative fata de legea de infiintare a acestei sectii, in timp ce organismele internationale si-au exprimat, de 
asemenea, in repetate randuri, dezacordul cu privire la functionarea acesteia", se arata in textul anuntului de 
protest. 
Potrivit acestuia, Romania este un stat membru al Uniunii Europene, iar crearea unui parchet paralel de 
investigare a magistratilor nu este in acord cu valorile europene de independenta si impartialitate a Justitiei, 
conchid magistratii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Un nou PROTEST în justiţie: 'Grefierii ies și rămân în stradă pe termen nedeterminat' 
Mai multe sindicate ale grefierilor anunţă declanşarea unui protest, începând de luni, 11 martie. De vineri, 15 
martie, grefierii ameninţă că vor ieşi în stradă şi vor refuza să mai presteze muncă suplimentară. 
Sindicatul National al Grefei Judiciare Dicasterial, în solidar cu Sindicatul SindJust Bihor, Sindicatul Grefierul 
Alba, Sindicatul Dreptatea Vrancea, organizații sindicale care reprezintă 75% din personalul auxiliar de 
specialitate, personalul conex și personalul contractual din cadrul instanțelor judecătorești și al parchetelor de pe 
lângă acestea, din cadrul Direcției de Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism, precum și 
din cadrul Direcției Naționale Anticorupție, afiliate la Federația PUBLISIND (federație reprezentativă la nivelul 
sectorului de activitate Administrație publică) și în colaborare cu Asociația Grefierilor din România, organizație 
profesională a personalului auxiliar de specialitate, constituită la nivel național din grefieri, grefieri statisticieni, 
grefieri documentariști, grefieri arhivari și grefieri registratori din cadrul instanțelor judecătorești și al parchetelor 
de pe lângă acestea anunţă că declanșează acțiuni de protest care vor continua până la soluționarea 
revendicărilor. 
1. În săptămâna 11-15 martie 2019, protest în cadrul instanțelor și parchetelor în care funcționează personalul 
auxiliar de specialitate și conex prin purtarea unei banderole albe. 
2. Joi, 14 martie 2019, ora 11,00, Conferință de presă la sediul la sediul Blocului National Sindical din Str. 
Turturelelor nr 11A, clădirea C, etajul 3, sector 3 București. 
3. Vineri, 15 martie 2019, orele 11-13, miting la sediul Guvernului, Piața Victoriei; 
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4. Refuzul muncii suplimentare in instanțe și parchete, începând cu data de            18 martie 2019 (generează 
blocaje in activitate in maxim 10 zile; funcționarea sistemului judiciar și activitatea instanțelor și parchetelor 
depinde de munca suplimentara). 
5. Începând cu data de 18 martie 2019 negocierea contractul colectiv de muncă: 

 la nivel de grup de unități – Ministerul Justiției, curțile de apel și instanțele aflate în aria teritorială, 
precum și PICCJ, DIICOT, DNA, parchetele de pe lângă curțile de apel, parchetele de pe lângă tribunale, parchetele 
de pe lângă judecătorii şi parchetele militare; 

 la nivel de unitate/angajator – curțile de apel și parchetele de pe lângă curțile de apel, PICCJ, DIICOT, 
DNA. 
Declanșare conflict colectiv de muncă în situația în care angajatorii nu răspund revendicărilor. 
6. În luna aprilie 2019, mitinguri în cascadă, la nivel de județ, în toate instanțele și parchetele. 
7. În luna mai 2019, miting comun al sindicatelor personalului auxiliar de specialitate și conex, sindicatelor din 
sistemul penitenciar și din probațiune – afiliate la Federația PUBLISIND. 
R E V E N D I C Ă R I: 
1. Adoptarea unui nou statut al profesiei care să corespundă realităților din instanțe și parchete din punctul de 
vedere al atribuțiilor și sarcinilor de serviciu suplimentare, primite de personalul auxiliar prin regulamentele de 
ordine interioară ca urmare a transferului unor atribuții de la magistrați la grefieri, în urma intrării în vigoare a 
noilor coduri de procedură; 
2. Inițierea elaborării standardelor ocupaționale și a calificărilor profesionale corespunzătoare pentru funcțiile 
care compun categoria profesională a personalului auxiliar de specialitate din cadrul instanțelor judecătorești și al 
parchetelor de pe lângă acestea și ierarhizarea funcțiilor, cu modificarea corespunzătoare a funcțiilor în C.O.R.; 
3. Înființarea unei direcții de specialitate în Ministerul Justiției care să reprezinte şi să gestioneze din punct de 
vedere salarial și profesional cariera grefierilor, să coordoneze și să gestioneze resursele umane similar Direcției 
Tehnologia Informației, Direcției Naționale de Probațiune, etc.; 
4. Reanalizarea schemelor de personal din instanțele judecătorești și parchetele de pe lângă acestea și 
suplimentarea acestora cu 1000 posturi la nivel național, prin elaborarea unor standarde pe linie de resurse 
umane, raportate la volum de munca și alți indicatori sau particularități; 
5. Dotarea corespunzătoare a instanțelor și parchetelor din punctul de vedere al siguranței și sănătății în 
muncă, în vederea îmbunătățirii condițiilor de desfășurare a activității la locurile de muncă, cu respectarea 
următoarelor cerințe minime: 
a) asigurarea condițiilor de spațiu în conformitate cu normele legale de sănătate publică; 
b) amenajarea ergonomică a locului de muncă; 
c) asigurarea condițiilor de mediu în spațiile de lucru - iluminat, microclimat, o temperatură optimă în spațiile 
destinate activității, aerisire, igienizare periodică, cel puțin o dată la 2 ani; 
d) amenajarea anexelor sociale ale locurilor de muncă, acolo unde este cazul (vestiare, grupuri sanitare, cantine, 
locuri special amenajate pentru fumători, etc.), astfel încât acestea să asigure condiții corespunzătoare conform 
reglementărilor europene obligatorii în domeniu; 
6. Eliminarea inechităților salariale la nivelul autorității judecătorești prin acordarea, în procent integral, a 
sporurilor cuvenite personalul auxiliar de specialitate și conex, conform modului de calcul aplicat de CA Bacău, CA 
București și CA Târgu-Mureș; 
7. Reanalizarea grilei de salarizare prevăzute pentru personalul auxiliar de specialitate și conex, în sensul 
corectării coeficientului de ierarhizare; 
8. Aplicarea disp. art. 25 alin. (2) din Legea-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri 
publice și pentru instituțiile din sistemul de justiție – Curțile de apel și instanțele aflate în aria teritorială și PICCJ și 
unitățile subordonate, DNA și DIICOT; 
9. Exceptarea cuantumului indemnizației de hrană și a voucherelor de vacanță de la determinarea limitei de 
30% prevăzute de art. 25 alin. (1) și (2) din Legea-cadru            nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit 
din fonduri publice; 
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10. Exceptarea sporului pentru condiții de muncă grele, vătămătoare și periculoase de la determinarea limitei 
de 30% prevăzute de art. 25 alin. (1) și (2) din Legea-cadru                nr. 153/2017 privind salarizarea personalului 
plătit din fonduri publice; 
11. Încadrarea instanțelor și parchetelor în categoria locurilor de muncă în condiții deosebite și includerea 
personalului auxiliar de specialitate în categoria de muncă a persoanelor care își desfășoară activitatea în 
condiții de muncă deosebite; 
12. Pontarea si compensarea orelor suplimentare efectuate de personalul auxiliar de specialitate din instanțe și 
parchete și exceptarea categoriei noastre profesionale de la derogarea impusă de OUG nr. 114/2018 prin care, 
în perioada 2019-2021, munca suplimentară efectuată peste durata normală a timpului de lucru, precum şi munca 
prestată în zilele de repaus săptămânal, de sărbători legale şi în celelalte zile în care, în conformitate cu 
reglementările în vigoare, nu se lucrează în cadrul schimbului normal de lucru se vor compensa numai cu timp 
liber corespunzător acestora. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Desolidarizare de breaslă. 30 de preşedinţi şi secunzii lor din tribunale cer CSM să restabilească limitele în 
care judecătorii se pot manifesta public 
Un număr de 30 de preşedinţi şi vicepreşedinţi ai tribunalelor din România solicită, printr-o scrisoare, Secţiei 
pentru judecători a CSM să restabilească de urgenţă cadrul în care judecătorii se pot manifesta, făcând referire la 
acţiunile de protest şi suspendare a activităţii din ultima perioadă. 
Cei 30 de preşedinţi şi vicepreşedinţi ai tribunalelor din România arată că drept urmare a evoluţiilor din ultima 
perioadă a manifestărilor publice ale judecătorilor, "dar şi a acţiunilor generate individual de unii judecători, prin 
care se lansează îndemnuri la adoptarea unor forme severe de protest ori de acţiuni ale judecătorilor în spaţiul 
public şi în relaţia cu diferite organism naţionale şi/sau europene", adresează un apel Secţiei pentru Judecători din 
cadrul Consiliului Superior al Magistraturii ca să restabilească, de urgenţă, cadrul şi limitele în care judecătorii se 
pot manifesta la nivel de mesaj public şi implicare revendicativă. 
"Pe fondul procesului legislativ de modificare a legilor justiţiei, înscriindu-se într-o tendinţă oarecum firească, 
generată de schimbări uneori de substanţă, pe care legiuitorul le-a adus acestor legi, sistemul judiciar a cunoscut 
mai multe frământări cu privire la statutul şi cariera judecătorilorşi procurorilor, pe care, însă, Consiliul Superior al 
Magistraturii, în calitate de unic garant al independenţei justiţiei, le-a preluat şi gestionat în relaţia cu celelalte 
puteri ale statului. 
Precizăm, în acest context, că modificări de esenţă precum separarea carierei judecătorilor de cea a procurorilor 
ori reaşezarea unor instituţii din cadrul sistemului judiciar în matca lor firească au reprezentat solicitări constante 
ale întregului corp de judecători, fiind în cele din urmă preluate de legiuitor, prin intermediul CSM şi transformate 
în lege", se arată în scrisoare. 
Preşedinţii şi vicepreşedinţii tribunalelor precizează că ultima perioadă de timp este marcată de o "evoluţie 
îngrijorătoare şi neadecvată cu statutul de magistrat din partea unor colegi judecători, care aduce grave prejudicii 
de imagine justiţiei în ansamblul său, acreditând în rândul opiniei publice ideea unei justiţii care nu mai poate 
rămâne imparţială". 
"Astfel, îndemnul la forme radicale de protest, suspendarea activităţii fireşti a instanţelor, instigarea la mişcări de 
stradă, dezinformările constante, rostogolirea intenţionată a unor neadevăruri nu au niciun fel de legătură cu 
activitatea şi statutul de judecător. Judecătorul trebuie să rămână nepărtinitor şi să fie capabil să facă aprecieri 
obiective şi impaţiale în cauzele cu care este sau poate fi învestit în viitor. Coborârea judecătorului în agora şi 
participarea acestuia la adunări publice în care există riscul deja dovedit al confiscării acestora de către diverse 
persoane cu orientări politice manifeste, nu poate avea decât consecinţe extrem de grave asupra ideii de justiţie, 
în înţelesul ei fundamental. Echitatea, dreptatea şi adevărul ca scop sunt cele care trebuie să definească 
magistratura", potrivit sursei citate. 
Cei 30 de preşedinţi şi vicepreşedinţi ai tribunalelor mai transmit că au luat cunoştinţă şi de împrejurarea 
că "judecatorul Cristi Vasilică Dănileţ de la Tribunalul Cluj, fost membru al Consiliului Superior al Magistraturii, 
coordonează mai multe manifestări şi acţiuni publice, atât pe plan naţional, cât şi european, erijându-se într-un 
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”aşa-zis” reprezentant al judecătorilor din România, acţiunile acestuia situându-se, de cele mai multe ori, în sfera 
unor demersuri cu conotaţii politice". 
"Am luat, astfel, act cu îngrijorare de ultimul demers pe care, cu multă uşurinţă, domnul judecator Cristi Vasilică 
Dănileţ îl promovează în spaţiul public, respectiv de a se deplasa împreună cu o delegaţie de 30 de magistraţi la 
Bruxelles, pentru a discuta cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans cu privire la situaţia 
justiţiei din România. Solicităm public să se ia act de faptul că domnul judecator Cristi Vasilică Dănileţ nu 
reprezintă sistemul judiciar din România, nu reprezintă corpul profesional al judecătorilor şi, prin toate luările sale 
de poziţie, domnul judecător alege sa încalce prevederile legale prin care magistraţilor le este interzis să îşi 
exprime opiniile politice. Solicitam, pe această cale, magistraţilor implicaţi în acest demers să analizeze cu maximă 
responsabilitate implicarea în astfel de acţiuni şi să nu se transforme în negociatori cu instituţiile politice ale 
Uniunii Europene, astfel de atribuţii revenind altor autorităţi ale Statului român", transmit aceştia. 
Preşedinţii şi vicepreşedinţii tribunalelor îi solicită lui Cristi Vasilică Dănileţ să înceteze a-si aroga rolul de 
reprezentant al magistraţilor din România şi reamintesc că, în timpul exercităriii mandatului său de reprezentant 
al judecătorilor din cadrul judecătoriilor, în organizarea fostului CSM, "un număr impresionant de colegi judecători 
au solicitat la acel moment revocarea domnului judecător din demnitatea publica pe care o ocupa şi, chiar dacă 
acest demers nu a avut finalitatea juridică urmărită, nu poate fi ignorat din punct de vedere al legitimităţii cu care 
vorbeşte public domnul judecător Danilet Cristi Vasilica". 
Magistraţii se delimitează de toate aceste manifestări, atât cele iniţiate de judecătorul Cristi Vasilică Dănileţ, cât şi 
de orice formă de protest "care riscă să se îndepărteze de la rolul şi locul pe care îl ocupă judecătorul în societate 
şi de la matca firească a modului de manifestare publică a magistraţilor, solicitând de îndată intervenţia Consiliului 
Superior al Magistraturii cu privire la conduita şi atitudinea domnului judecător Cristi Vasilică Dănileţ". 
Astfel, cei 30 solicită: 
"- Consiliului Superior al Magistraturii - Secţia pentru Judecători să ia act de îngrijorarea pe care ne-o manifestăm 
faţă de escaladarea fără precedent a manifestărilor publice din partea unor colegi judecători, cu îndepărtarea 
acţiunilor revendicative de la cele ce se pot circumscrie nevoilor reale ale instanţelorjudecătoreşti; 
- Consiliului Superior al Magistraturii - Secţia pentru Judecători să adopte în regim de urgenţă măsuri de natură să 
conducă la restabilirea autorităţii şi prestigiului de care trebuie să se bucure corpul judecătorilor, prin stoparea 
acţiunilor ce exced rolului şi statutului judecătorilor; 
- Consiliului Superior al Magistraturii - Secţia pentru Judecători să ia măsuri pentru stoparea demersului iniţiat de 
domnul judecator Cristi Vasilică Dănileţ, respectiv de a se deplasa împreună cu o delegaţie de 30 de magistraţi la 
Bruxelles pentru a discuta cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans; 
-Consiliului Superior al Magistraturii - Secţia pentru Judecători să adreseze o scrisoare instituţională către 
organismele/instituţiileUniuniiEuropene relevante în sensul disocierii de demersuri nereprezentative pentru 
corpul magistraţilor şi pentru exprimarea unei opinii instituţionale asumate" 
În final, preşedinţii şi vicepreşedinţii tribunalelor din România transmit că apelul va fi tradus şi transmis 
organismelor/instituţiilor UniuniiEuropene, precum şi instituţiilor sistemelor judiciare din alte state membre. 
Scrisoarea conţine 30 de nume de preşedinţi şi vicepreşedinţi ai tribunalelor din ţară, fără semnături olografe: 

1. Szep Otto Sandor – preşedinte Tribunalul Arad 
2. Flavius Bradin - vicepresedinte Tribunalul Arad 
3. Mariana Vârgă – vicepreşedinte, cu atribuţii de preşedinte Tribunalul Argeş 
4. Ciprian Tiţa – preşedinte Tribunalul Specializat Argeş 
5. Ioana Liliana Pocovnicu – preşedinte Tribunalul Bacău 
6. Carmen Domocoş – preşedinte Tribunalul Bihor 
7. Liliana Elisabeta Preda – preşedinte Tribunalul Bistriţa-Năsăud 
8. Ildiko Simionescu -vice preşedinte Tribunalul Bistriţa-Năsăud 
9. Mihaela Ungureanu – preşedinte Tribunalul Botoşani 
10. Cristina Gabriela Ciolacu – vicepreşedinte Tribunalul Braşov 
11. Adriana Nicolae – presedinte Tribunalul Buzau 
12. Petru Juca – preşedinte Tribunalul Caraş-Severin 
13. Cornelia Iordache – preşedinte Tribunalul Călăraşi 
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14. George Şerban – vicepreşedinte Tribunalul Călăraşi 
15. Viorel Gheorghe – preşedinte Tribunalul Constanţa 
16. Dragoş Popoiag – preşedinte Tribunalul Dâmboviţa 
17. Robert George Florea – preşedinte Tribunalul Galaţi 
18. Adriana Pencea – preşedinte Tribunalul Giurgiu 
19. Gheorghe Radu – preşedinte Tribunalul Gorj 
20. Laura Sarcină – vicepreşedinte Tribunalul Gorj 
21. Lorena Tarlion – preşedinte Tribunalul Iaşi 
22. Loredana Geanina Antonescu – preşedinte Tribunalul Ilfov 
23. Norel Popescu – preşedinte Tribunalul Mehedinţi 
24. Crina Mihaela Letea – preşedinte Tribunalul Prahova 
25. Liliana Oprea – presedinte Tribunalul Olt 
26. Petrică Gudac – preşedinte Tribunalul Teleorman 
27. Adriana Stoicescu – preşedinte Tribunalul Timiş 
28. Mugurel Adrian Gheorghiţă – preşedinte Tribunalul Vâlcea 
29. Daniela Matache – preşedinte Tribunalul Vrancea 
30. Dinu Jelea – vicepreşedinte Tribunalul Vrancea 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sebastian Ghiţă, primul candidat pe lista PRU pentru alegerile europarlamentare: O voce românească trebuie 
să se audă răspicat 
Fostul deputat Sebastian Ghiţă va fi primul candidat pe lista PRU pentru alegerile europarlamentare, el fiind 
urmat de preşedintele partidului, Bogdan Diaconu. Ghiţă afirmă că va candida „pentru că o voce românească 
trebuie să se audă răspicat”. 
”Sebastian Ghiţă, românul care a lovit la temelia noii Securităţi, care a devoalat Sistemul şi unitatea „de elită” a 
DNA, care a militat pentru o Românie a românilor şi care a devenit ţintă şi e hăituit pentru că a avut curajul de a 
spune adevărul, deschide lista candidaţilor PRU la alegerile europarlamentare”, se arată într-o postare de pe 
pagina de Facebook a PRU. 
Potrivit sursei citate, fostul deputat Sebastian Ghiţă a transmis şi un mesaj la lansarea candidaţilor PRU. 
„Cine vreţi să vorbească în numele românilor? Strănii? Voi candida pentru că o voce românească trebuie să se 
audă răspicat! Campania pentru europarlamentare nu e despre Europa, e despre noi, despre români. 
Ce teme vreau sa abordăm în această campanie şi la care să ne răspundă şi slugile lui Soros de la Uniunea 
Scufundăm România: poziţia faţă de imigranţi. De ce nu dăm cetăţenie românilor din Republica Moldova? 
România este creştină, nu umplem ţara de moschei! Cine i-a permis lui Tudorel Toader să accepte ideea unui 
procuror european? Grupul infracţional organizat condus de Laura Codruţa Kovesi a distrus elitele! Azi bandele 
Rezist sunt lăsate să atace judecători şi miniştri şi să se urce pe gardurile Parlamentului! România va fi o ţară în 
care pământurile şi pădurile vor trebui să revină statului român! 
România va fi o ţară unde se vor naşte copii români! Acum copiii români se nasc în străinătate! România va fi o 
ţară unde românii vor beneficia de resursele solului şi subsolului. Trebuie exploatate în interiorul României, nu în 
beneficiul jefuitorulor străini! România îşi va exprima suveranitatea. Nu vreau să ajungem un ducat al 
luxemburghezilor de la Bruxelles! 
Strig din tot pieptul meu de român: Trăiască România Mare, Unită, Suverană!”, este mesajul lui Sebastian Ghiţă. 
Conform postării, candidaţii PRU la alegerile europarlamentare sunt Sebstian Ghiţă, Bogdan Diaconu, Andrei 
Piticaş, Ionuţ Stuparu, Ioan Constantinescu, Sorin Deac, Narcis Someşfelean, Ştefan Lungu, Laura Vicol, Radu 
Cristescu, Dumitru Bădrăgan, Rudi Bugă şi Florian Milea Diaconu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Corina Crețu și-a pierdut răbdarea - scrisoare către Dăncilă: 'Graficul general rămâne încă neclar, sub 
presiunea timpului'. Ce îi solicită premierului 
Comisarul european pentru politică regională, Corina Crețu, a transmis o scrisoare premierului român Viorica 
Dăncilă, prin care îi solicită acesteia să comunice la Bruxelles poziția oficială a Guvernului în privința celor trei 
spitale regionale de la Iași, Cluj și Craiova. 
”Înaltul oficial european invită totodată autoritățile române să transmită Comisiei Europene o serie de clarificări 
în privința măsurilor pe care intenționează să le ia, pentru a evita întârzieri suplimentare în demararea lucrărilor la 
cele trei spitale regionale”, se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
În scrisoarea adresată prim-ministrului român, Corina Crețu precizează că sprijinirea implementării cu succes și la 
timp a celor trei spitale regionale rămâne prioritatea zero pentru ea și Comisia Europeană 
„Așa cum am subliniat și în scrisoarea pe care v-am transmis-o încă din data de 25 aprilie 2018, sprijinirea 
implementării cu succes și la timp a celor trei spitale regionale rămâne prioritatea zero pentru mine și Comisia 
Europeană. În acest sens, este esențială accelerarea pregătirii proiectelor și îmbunătățirea orientării și a 
coordonării în cadrul ministerelor de resort (Ministerul Sănătății, Ministerul Finanțelor Publice, Ministerul 
Fondurilor Europene și Ministerul Dezvoltării Regionale). Chiar dacă s-au înregistrat progrese în ceea ce privește 
pregătirea studiilor de fezabilitate, evaluarea impactului asupra mediului și consolidarea capacității administrative 
a Unității de implementare a proiectelor din cadrul Ministerului Sănătății, graficul general rămâne încă neclar, sub 
presiunea timpului”, se arată în scrisoarea Corinei Crețu. 
Potrivit comisarului european, este necesar ca termenele limită să fie respectate și cele trei faze de implementare 
a proiectelor - construirea, dezafectarea sau reconversia vechilor instalații, după caz, precum și formarea 
personalului - să progreseze în paralel. În acest sens, comisarul european Corina Crețu solicită autorităților 
române să prezinte o planificare clară și să valideze în cel mai scurt timp atât cadrul de intervenție pentru întregul 
proiect, cât și termenele de implementare, urmând ca apoi acestea să fie comunicate în cel mai scurt timp 
Comisiei. 
În același timp, comisarul european Corina Crețu menționează că sunt „trei aspecte critice care trebuie să fie 
abordate de către autoritățile române înainte ca solicitarea pentru proiectul major privind construcția celor 3 
spitale regionale să fie transmisă Comisiei Europene: 
-Deficitul de finanțare de aproximativ 1,2 miliarde de euro, conform estimărilor Băncii Europene de Investiții; 
-Revizuirea modelului prin care cele trei spitale regionale vor fi finanțate, odată ce vor fi date în exploatare, 
pentru a se asigura adaptările necesare cu privire la gestionarea și mecanismele de finanțare, astfel încât noile 
investiții să acopere costurile operaționale preconizate; 
-Proiectul trebuie să îndeplinească obiectivele strategiei naționale de sănătate la nivel național și local, respectiv 
planurile regionale de asistență medicală și master-planurile de sănătate ale celor trei regiuni.” 
În finalul scrisorii adresate premierului României, comisarul european pentru politică regională precizează faptul 
că serviciile Comisiei Europene oferă deja asistență tehnică Ministerului Sănătății, reiterând totodată 
angajamentul său personal, cât și al serviciilor Direcției Generale pentru Politică Regională (DG REGIO), de a 
sprijini în continuare autoritățile din România în vederea realizării celor trei spitale regionale în actualul exercițiu 
financiar, inclusiv prin mobilizarea de asistență suplimentară acolo unde este cazul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria Capitalei, „la mâna” Guvernului pentru un important proiect de infrastructură 
Consiliul General al Muncipiului Bucureşti va supune, luni, în şedinţa ordinară, două proiecte prin care 
Municipalitatea solicită Guvernului să transmită către Primăria Capitalei două terenuri de pe Şoseaua Vitan, unde 
PMB are proiectul „Străpungere Nicolae Grigorescu”. 
Practic, Primăria Capitalei solicită Guvernului să treacă din administrarea statului, respectiv a Ministerului 
Apărării, în cea a Municipalităţii, două terenuri, unde este prevăzut un obiectiv de infrastructură foarte important. 
„Solicităm către Guvernul României emiterea unei hotărâri pentru transmiterea din domeniul public al statului şi 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul public al Municipiului Bucureşti a unei construcţii şi a 
unei suprafeţe de teren de pe Şoseaua Vitan- Bârzeşti, în vederea realizării obiectivului Străpungere Nicolae 
Grigorescu – Splai Dudescu Etapa II”, se arată în proiectele de hotărâre de pe ordinea de zi a şedinţei CGMB. 
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Aşadar, obiectul de infrastructură depinde în mare măsură de răspunsul pe care Guvernul îl va oferi 
Municipalităţii, dar şi de perioada în care va lua o hotărâre în acest sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor, către directori: Dacă nu vă faceţi treaba, veţi răspunde. Nimeni din această ţară nu 
mai are răbdare 
Ministrul Transporturilor Răzvan Cuc i-a anunţat duminică pe directorul CNAIR Narcis Neaga şi pe directorii 
Direcţiilor Regionale de Drumuri şi Poduri că aşteaptă o execuţie bugetară de 50% până la sfârşitul lunii iunie şi de 
100%, la finalul anului. 
Ministrul a convocat o şedinţă, la sediul ministerului, cu directorii, despre starea actuală a infrastructurii, măsurile 
întreprinse pentru creşterea siguranţei în trafic şi problemele întâmpinate în relaţia cu constructorii. 
”Nu pot să fiu de acord ca ministerul să dea socoteală pentru ceea ce dumneavoastră nu faceţi. Cred că 
dumneavoastră, în calitatea de directori DRDP, trebuie să vă mobilizaţi mai bine şi să rezolvaţi problemele care 
apar. Trebuie ca programul de birou să îl reduceţi la minim şi să fiţi prezenţi pe şantiere. I-am cerul domnului 
director general să găsească o modalitatea în care să vă evalueze performanţele cât mai des, iar cei care nu fac 
faţă să lase locul pentru cei competenţi. Astfel, aştept să văd la dumneavoastră o execuţie bugetară de 50% până 
la sfârşitul lunii iunie şi 100%, la finalul anului. Singura dumneavoastră susţinere pentru funcţia pe care o ocupaţi 
este calitatea muncii prestate. Acum suntem în momentul în care nimeni din această ţară nu mai are răbdare. Toţi 
românii vor să vadă că banii lor se duc şi în drumuri şi autostrăzi de calitate. Cu toţii ne dorim să circulăm prin ţară 
mult mai repede. Iar anul acesta, avem banii necesari pentru investiţii în infrastructură. Mai avem de aşteptat 
doar aprobarea bugetului. Dacă aveţi probleme cu constructorii trebuie să ni le spuneţi. Este bine să ne precizaţi şi 
soluţia şi fiţi siguri că dacă este una rapidă şi conform legii, o vom aplica. Trebuie să înţelegeţi că dacă nu vă faceţi 
treaba, veţi răspunde”, a declarat Răzvan Cuc, conform unui comunicat al instituţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sprijin financiar lunar pentru fermierii care angajează tineri, conform unui proiect pus în dezbatere publică 
Fermierii care angajează cel puţin doi tineri vor beneficia de un sprijin financiar lunar, în cadrul unui program cu o 
valoare de 30 de milioane de lei, conform unui proiect de act normativ pus în dezbatere publică de Ministerul 
Agriculturii. 
Angajatorii vor primi, pentru fiecare persoană angajată, 1.000 lei pentru persoanele cu studii superioare de 
specialitate în domeniul agricol, acvacultură şi/sau industrie alimentară, 750 lei pentru persoanele cu studii medii 
de specialitate, precum şi cursuri de formare profesională de scurtă durată în domeniul agricol, al acvaculturii 
şi/sau industriei alimentare sau 500 lei pentru persoanele fără studii. 
Proiectul de hotărâre de Guvern priveşte aprobarea normelor de aplicare a legii 336/2018 pentru stimularea 
angajării tinerilor în agricultură, acvacultură şi industria alimentară, intrată în vigoare la începutul acestui an. 
Proiectul notează că programul va contribui la creşterea forţei de muncă în agricultură, acvacultură şi industria 
alimentară cu aproximativ 3.000 persoane, pentru anul 2019. 
Potrivit Eurostat, în România forţa de muncă ocupată în agricultură este de 1,6 milioane de persoane, ocupând 
locul al doilea după Polonia. 85% din totalul forţei de muncă din agricultură este nesalariată, lucrând pe propriile 
exploataţii agricole de subzistenţă. 
Pentru a beneficia de prevederile legii, angajatorii fermieri au obligaţia de a încheia cu tinerii beneficiari ai 
Programului contracte individuale de muncă cu normă întreagă, pe perioadă nedeterminată sau determinată, dar 
nu mai puţin de 12 luni, potrivit prevederilor Legii nr. 53/2003, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare. 
Prin derogare de la prevederile Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal, cu modificările şi completările ulterioare, 
tânărul beneficiar al Programului care a fost angajat în condiţiile prezentei legi beneficiază de scutiri de la plata 
impozitului pe venit aferent salariului brut tabilit potrivit contractului individual de muncă încheiat în cadrul 
Programului. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Conferinţă de presă organizată de CNIPMMR privind reformele fiscale, raportul de ţară şi introducerea 
Loteriei şi Imprimeriei în Fondul Suveran 
Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România organizează luni o conferinţă de presă la 
sediul instituţiei. 
Subiectele care vor fi abordate în cadrul conferinţei sunt: poziţia CNIPMMR privind reformele fiscale anunţate 
pentru luna martie (prezintă Florin Jianu, preşedintele CNIPMM), Raportul de ţară din 2019 pentru România 
(prezintă Ovidiu Nicolescu, preşedinte de onoare) şi introducerea Loteriei Române şi a Imprimeriei Naţionale în 
Fondul Suveran de Dezvoltare şi Investiţii (prezintă Florin Jianu, preşedinte). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Budapesta flutură autonomia după marșul secuiesc din Târgu Mureș 
Biroul premierului ungar Viktor Orban sprijină demonstraţia secuilor, desfăşurată duminică la Târgu Mureş,pentru 
autonomia Ţinutului Secuiesc, relatează agenţia MTI, citată de Agerpres. 
Într-o declaraţie transmisă acestei agenţii de presă, secretarul de stat ungar pentru maghiarii de pretutindeni, 
Arpad Janos Potapi, a susţinut că autonomia este cea mai bună cale de asigurare a continuităţii existenţei 
minorităţilor etnice. 
Minoritatea secuilor ''doreşte o autonomie care să-i permită folosirea limbii materne şi a simbolurilor naţionale 
într-un mod care să nu dăuneze cetăţenilor majoritari, nimic mai mult decât drepturile acordate minorităţilor în 
multe ţări europene'', a spus oficialul ungar. 
Autonomia Ţinutului Secuiesc este o cauză a tuturor maghiarilor, a adăugat el. 
La rândul său, preşedintele comitetului pentru afaceri externe din parlamentul de la Budapesta, Zsolt Nemeth, a 
estimat că o ''puternică reprezentare maghiară'' în viitorul Parlament European este crucială pentru dobândirea 
autonomiei Ţinutului Secuiesc. 
Marşul organizat, duminică seara, la Târgu Mureş, de Ziua Libertăţii Secuieşti, pentru depunerea unei petiţii pro-
autonomie la Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş, la care au luat parte circa 2.000 de persoane, s-a încheiat fără 
incidente. 
Între revendicările cuprinse în petiţie se regăseşte autonomia Ţinutului Secuiesc şi eliberarea din închisoare a lui 
Beke István şi a lui Szőcs Zoltán, membri ai grupării "Mişcarea de Tineret 64 de Comitate" (HVIM) din Transilvania, 
condamnaţi pentru acte de terorism de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie la câte 5 ani de închisoare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 TVR Craiova – primul pas spre unificarea sindicatelor din Televiziunea Română! 
Primul pas spre unificarea sindicatelor din Societatea Română de Teleleviziune în Sindicatul Român al 
Jurnaliştilor MediaSind a fost făcut în data de 7 martie 2019, prin semnarea protocolului dintre Federaţia Cultură 
şi Mass-Media FAIR-MediaSind, reprezentată de Leonard Octavian Pădureţ, Preşedinte, Sindicatul Român al 
Jurnaliştilor MediaSind, reprezentat de Cristinel Godinac, Preşedinte, Filiala MediaSind – TVR, reprezentată de 
Sorin Torică, Preşedinte şi Sindicatul Televiziunea Craiova, reprezentat de Cristian Nicolae, Preşedinte. 
Protocolul de unificare prevede în preambul  necesitatea existenţei în Societatea Română de Televiziune a unei 
organizaţii reprezentative puternice, care să negocieze şi să semneze Contractul Colectiv de Muncă, document 
ce trebuie să garanteze în mod real drepturile salariale şi profesionale ale tuturor angajaţilor, siguranţa 
locurilor de muncă, precum şi drepturi la nivelul instituţiilor publice de presă  din Uniunea Europeană.  
Documentul conţine termene precise de realizare a acestui deziderat. 
 Părţile au convenit ca până pe data de 25 martie 2019 să se depună toate documentele de afiliere la Federaţia 
FAIR-MediaSind, iar până pe data de 3 aprilie 2019 să fie desemnaţi reprezentanţii din fiecare organizaţie care să 
facă parte din comisia de negociere a CCM. După ce vor fi analizate prevederile actualului CCM din SRTV, a 
celorlalte documente similare din instituţiile de presă naţionale şi internaţionale din domeniul audiovizual, va fi 
redactat un proiect de CCM care va intra în dezbaterea tuturor membrilor afiliaţi, pentru a primi din partea 
acestora mandatul ferm de negociere. 
 După negocierea şi semnarea cu administraţia SRTV a noului CCM, organizaţiile care sunt afiliate la FAIR-
MediaSind vor face demersurile necesare pentru fuziunea cu Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind. 
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 La întâlnirea cu angajaţii din Televiziunea Craiova liderii sindicali au explicat necesitatea semnării acestui protocol 
prin faptul că în prezent, singura organizaţie care are dreptul legal să negocieze CCM este Federaţia 
FAIR.MediaSind, în baza mandatului acordat de membrii afiliaţi. În cadrul discuţiilor, s-a evidenţiat faptul că fostul 
sindicat care a negociat de-a lungul timpului CCM şi-a trădat proprii membri, în schimbul unor avantaje 
personale, transformând angajaţii instituţiei în nişte umili supuşi aflaţi la cheremul angajatorului. Toate drepturile 
pe care le aveau angajaţii TVR, inclusiv măsurile de protecţie a locurilor de muncă au fost pierdute, în prezent 
majoritatea drepturilor sunt aproape de nivelul minim prevăzut de Codul Muncii. Inclusiv noile drepturi privind 
delegaţiile prevăzute de către HG 714/2018 au fost negociate de acelaşi sindicat în detrimentul angajaţilor SRTV. 
Acum, toţi angajaţii din Televiziunea Română au posibilitatea să facă parte din cea mai mare organizaţie 
naţională a lucrătorilor din mass-media, SRJ MediaSind şi din familia europeană, prin Federaţia Europeană a 
Jurnaliştilor, prin semnarea cererii de adeziune aflate la acest link. 
De asemenea, delegaţia FAIR-MediaSind a avut întâlniri şi cu membrii Filialei MediaSind-Radio România Oltenia, 
unde au discutat despre condiţiile de muncă, determinările de noxe, precum şi despre modificarea CCM din 
Societatea Română de Radiodifuziune pentru recâştigarea drepturilor pierdute. 
Aceaste întâlniri reprezintă începutul unui demers legitim de care angajaţii din mass-media  aveau nevoie de atâta 
timp! 
(Departament Comunicare SRJ MediaSind)                           
 

 Zeci de mii persoane au manifestat la Amsterdam pentru "politici oneste privind clima" 
Câteva zeci de mii de persoane au participat duminică la o "marş pentru climă" la Amsterdam, manifestanţii 
cerând Guvernului olandez să introducă măsuri concerte pentru combaterea efectelor schimbărilor climatice, 
informează site-ul agenţiei Dpa. 
În pofida ploii, aproximativ 40.000 de persoane au participat la acest eveniment, au anunţat organizatorii. 
"Ne-am săturat de promisiunile vagi şi cerem măsuri concrete", au comunicat organizatorii, printre care s-au 
numărat Greenpeace şi federaţia sindicală FNV. 
Demonstranţii au cerut Guvernului olandez să distribuie echitabil costurile acţiunilor pentru combaterea 
schimbărilor climatice şi să promoveze o economie verde modernă. 
Olanda este în mod special expusă riscurilor provocate de schimbările climatice, în special topirea banchizelor de 
gheaţă, din cauza faptului că zone întinse din această ţară se află sub nivelul mării, fiind împrejmuite de diguri, a 
declarat cercetătoarea Dr. Heleen de Coninck. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proteste în Rusia faţă de noile restricţii privind internetul 
Mii de persoane au protestat duminică la Moscova şi în alte oraşe din Rusia, faţă de noile restricţii impuse în 
privinţa internetului, despre care unii consideră că vor duce la "cenzurare totală", relatează site-ul postului France 
24. 
Manifestaţiile au fost organizate după ce camera inferioară din Parlamentul rus a aprobat o lege care împiedică 
traficul de internet din Rusia să treacă prin servere din alte state. 
Mişcarea a fost catalogată de critici ca fiind o tentativă de control a conţinutului din online. 
Potrivit Reuters, aproximativ 15.300 de persoane s-au strâns până acum pentru a participa la manifestaţii. 
Activiştii din opoziţie au informat pe Twitter că până la ora actuală au fost reţinuţi 15 persoane. Poliţia nu a făcut 
niciun anunţ în acest sens. 
Protestele de la Moscova, Voronej şi Habarovsk au fost autoritazate, însă mai multe persoane protestează în 
Sankt Petersburg fără acordul autorităţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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